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Seniorrådet 

   

 

Referat fra mødet 

Den 27. marts 2023 kl. 09.00 - 12:00 Mødelokale F6   
 

MØDEDELTAGERE  

Lissi Gyldendahl 

Peter Møller 

Jørgen Hansen 

Lars Boe 

Vicki Hansen 

Lis Olsen 

Søren Holmgaard 

Anne-Mette Olsen 

Inga Helver 

 

Fraværende: Peter Møller og Lars Boe 

 

Referent: Gitte Broberg Christiansen 

 

 

Formand 

Næstformand 

Kasserer 

Sekretær 

 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 6. marts 2023 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 
Dagsorden og referat godkendes. 

Beslutning: 

Godkendt. 

 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen 

Projektleder Pernille E. Christensen og Områdeleder Maria K. Haugaard fra 

Døgnplejen vil fortælle noget om implementering af selvstyrende teams i 

Døgnplejen. 

hvad er det der skal ændres? 

- arbejdsgange / Kompetencer/ ansvarsområder? 

- får personalet uddannelse undervejs og hvis de gør- hvad er det så for 

kompetencer de mangler? 

Og selvfølgelig de foreløbige resultater og det de synes er værd at påpege. 
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Indstilling: 

Drøftes og tages til efterretning 

Beslutning: 

Pernille Christensen og Maria Haugaard deltog i mødet under dette punkt og 

fortalte Seniorrådet om implementeringen af Selvstyrende teams, der pt. køres 

som projekt i to af Døgnplejens områder, og som snart rulles ud i hele 

Døgnplejen. 

 

Med Organiseringen af Selvstyrende teams i Døgnplejen gives større ansvar 

for daglig planlægning og tilrettelæggelse af forløb hos borgerne, til de enkelte 

teams. Der er fx fokus på at styrke de tværfaglige dialoger om borgerne, så 

teamet kan tage ansvar for at sikre sammenhæng hos borgerne.  

Der er dog ikke decentralisering af økonomisk ansvar, fx gennem selvvisitering 

til ydelser efter Serviceloven, dette forgår fortsat via Visitationen. 

 

Ønskede gevinster ved den ændrede organisering: 

• Medarbejderne bruger deres ressourcer og kompetencer godt  

• Medarbejderne arbejder ud fra fælles faglig viden  

• Borgeren oplever, at støtten leveres ud fra aktuelle ressourcer og 

behov 

• Borgeren oplever professionalisme og genkendelighed i støtten, 

uanset hvem som kommer. 

• Ledelsen kender vores drift og følger tæt op på vores budget og 

aktivitet  

• Større socialkapital 

 

Materialet Døgnplejen fremviste på mødet, er vedlagt referatet som bilag. 

 

Seniorrådet bifaldt den nye organisering i Døgnplejen, men udtrykte 

bekymring for, om der fortsat vil være fokus på det tværfaglige samarbejde 

når projektledelsen for implementeringen stopper med udgangen af 2023.  

 

Seniorrådet udtrykte ligeledes bekymring for, om det tværfaglige samarbejde 

og vidensdeling mellem sosu-medarbejderne og sygeplejerskerne betyder, at 

de sygeplejefaglige opgaver vil blive overdraget til sosu-personalet, for på den 

måde at spare på lønudgifterne, fordi timelønnen for sosu-personalet er 

lavere. 

 

Seniorrådet takkede Døgnplejen for deres oplæg, og blev enige om, at 

kontakte og bruge hinandens viden, hvis der opstår behov for dette 

fremadrettet. 

 

 

Sag nr. 3  Orientering v/formanden – rettidig justering af budget 2023 

Allerede nu kan der, på grund af stigende inflation, ses et større forbrug på 

budgetterne på bl.a. specialundervisningsområdet, familieområdet, 

voksenhandicapområdet, hvilket betyder at der skal foretages justeringer af 

budgettet. 
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Budgetudfordringen er på 37.2 mio. kr. 

Økonomiudvalget skal den 22. marts tage stilling til budgetreduktioner på: 

4.4 mio. kr. på Økonomiudvalgets område 

2.4 mio. kr. på Plan og Tekniks område 

4,1 mio. kr. på Skole, klub og SFO, Social og Sundhed, Unge og fritid og idræt. 

Det er ikke muligt at komme ind på økonomiudvalgets dagsorden og se 

indholdet af 

de konkrete besparelserne. 

 
Sagsfremstilling 

Indstilling: 

Til orientering 

Beslutning 

Budgetudfordringerne i 2023 får den betydningen på ældreområdet, at den 

planlagte genåbning af syv pladser på Tolleruphøj ændres til fire pladser. 

Dette er på nuværende tidspunkt ikke alarmerende, da ventelisten pt. er 

kortere end den var på samme tidspunkt sidste år, dog kan ventelisten hurtigt 

ændre sig. 

 

Attendo har opsagt samarbejdet med lederen af Attendo Frederikssund, 

Annette Mårtensson. Ny leder er Sarah Leth Madsen, som tidligere har været 

ansat i Styrelsen for Patientsikkerhed. 

 

 

Sag nr. 3.1 Vicki og Lissi har haft møde med administrationen om 

regler om udflytning fra plejehjem ved dødsfald. 

Sagsfremstilling 

Vi har før drøftet udflytning fra Plejehjem ved død, bl.a. med Udvalgsformand 

Susanne Jørgensen efter en klage fra pårørende. 

Der er kommet flere ”meldinger” fra pårørende om, at de ikke er tilfredse med 

at personalet går ind i lejligheden når deres pårørende er døde. 

Det er undersøgt af en af ÆldreSagens jurister og personalet må ikke gå ind i 

boligen uden tilladelse. 

Vicki og Lissi har den 17. marts afholdt møde med administrationen for at få 

nogle generelle retningslinjer- også så både lejeren og de pårørende kan se 

hvad der skal ske i tilfælde af dødsfald, fx hvornår skal boligen være tømt osv. 

 
Indstilling: 

Til drøftelse 

Beslutning 

Vicki og Lissi anbefalede Kommunen, at der i det materiale der udleveres ved 

indflytning i en plejebolig, meget klart og tydeligt fremgår, hvordan reglerne er 

for udflytning af en plejebolig, hvis en beboer ønsker at flytte eller dør. 

Retningslinjerne for hvordan værdier opbevares/håndteres indtil der foreligger 

en skifteretsattest, skal ligeledes fremgå, således retningslinjerne er kendt af 

de pårørende og, det praktiseres ens på alle kommunens omsorgscentre. 

 

Administrationen oplyste på mødet, at der i øjeblikket arbejdes på nye 
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retningslinjer på dette område. 

 

Seniorrådet ønskede retningslinjerne i høring når de var klar til det. 

 

Sag nr. 3.2 Dialogmøde den 4. maj kl. 14 – 15 på Rådhuset 

Sagsfremstilling 

Hvilke punkter har vi til dagsordenen? 
Indstilling: 

Beslutning: 

Dagsorden for dialogmødet er udsendt. 

Vicki, Anne-Mette og Inga kan ikke deltage i Dialogmødet. 

 

Sag nr. 4  Økonomi v/ Kassereren Jørgen Hansen 

Sagsfremstilling 

Indstilling: 

Beslutning: 

Ingen bemærkninger. 

 

Sag nr. 5  Tilbagemelding fra arbejds- og Ad-hoc grupper 

Sagsfremstilling 

Beslutning: 

Arbejdsgruppen der arrangerer Temadag for Seniorrådet, forelægger oplæg til 

indhold, tidsplan og budget på næste Seniorrådsmøde. 

 

Sag nr. 6  Sager til høring 

Sagsfremstilling 

Omsorg og ældre udvalget 

Social og Sundhedsudvalget 
Indstilling: 

Drøftes på mødet 

Beslutning: 

Høringssvarene blev drøftet og godkendt. 

 

Sag nr. 7  Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidste møde 

Sagsfremstilling 

Tilbagemelding fra Pedershave 

Tilbagemelding fra Solgården 

Tilbagemelding fr Tolleruphøj 

Tilbagemelding fra De Tre Ege 

Tilbagemelding fra Nordhøj 

Tilbagemelding fra Attendo 

Andre møder 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Tilbagemelding fra Pedershave / v Peter Møller 

Peter deltog ikke i Seniorrådsmødet. 
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Tilbagemelding fra Solgården / v Jørgen Hansen 

Jørgen har deltaget i beboermøde på Solgården. Jørgen er uforstående 

overfor, hvorfor Dialognet kun er til brug for sociale tiltag, og ikke må bruges 

til at melde sundhedsfaglige informationer ud til de pårørende.  

 

Tilbagemelding fra Tolleruphøj / v Anne-Mette Olsen 

Anne-Mette har korresponderet med den nye leder af Tolleruphøj og 

Solgården, Signe Welcher Nielsen, som har lovet at invitere Anne-Mette når 

der afholdes beboermøder på Tolleruphøj. 

 

Tilbagemelding fra De Tre Ege / v Inger Helver 

Inga har deltaget i et beboermøde på hver af de to afdelinger på De Tre Ege. 

På møderne blev de nye beboer og pårørenderåd drøftet, samt stedets 

aktiviteter og maden. Der er fortsat god stemning på møderne.  

 

Tilbagemelding fra Nordhøj / v Søren Holmgaard 

Der har ikke været afholdt nogle møder på Nordhøj siden sidste 

Seniorrådsmøde. 

 

Tilbagemelding fra Attendo / v Vicki Hansen 

Den nye leder på Attendo har inviteret til møde i april måned, som Vicki ikke 

har mulighed for at deltage i. Næste beboermøde Vicki deltager i, er i maj. 

 

Andre møder: 

Seniorrådet har den 23. marts deltaget i Velfærdteknologitur rundt på 

kommunens tilbud. Det var en spændende tur, hvor kommunens 

velværdsteknologihjælpemidler blev vist frem og demonstreret.  

 

Lis, Inga og Søren har deltaget i valgmøde i Danske Ældreråds bestyrelse den 

7. marts, hvor Jørn Gettermann blev valgt til bestyrelsen. 

 

 

Sag nr. 8  Orientering fra fagudvalg 

Sagsfremstilling 

Plan og teknik v/Lars Boe  

Klima, natur og energi v/Anne Mette Olsen 

Børn, familie og forebyggelse v/Vicki Hansen 

Job, erhverv og kultur v/Lis Olsen 

Unge, fritid og idræt v/ Lars Boe 

Økonomiudvalg og Byråd v/Lissi og Peter 

 
Indstilling: 

Beslutning: 

Saunaen i den nye svømmehal er fortsat lukket, selvom energipriserne er 

faldet. Seniorrådets klage over den manglende åbning er sendt til 

borgmesteren. 

 

Sag nr. 9  Input til Nyheder, hjemmeside, Facebook og presse 
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Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning: 

Inga har taget nogle billeder på velfærdsteknologituren. Billeder, uden 

mennesker, eller anonymiserede mennesker kan lægges på Facebook. 

  

Sag nr. 10  Årshjul 

Sagsfremstilling 
Indstilling: 

Beslutning: 

Årshjulet er opdateret med sagerne: 

• Forslag om nyt Handicapråd 

• Røgfri legepladser og idrætsanlæg 

 

Sag nr. 11  Eventuelt 

Inga fylder 75 år den 20. april, og inviterer til åbent hus på adressen, hvor 

rådets medlemmer er velkommen til at kigge forbi. 
 

 


